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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 3 mars 2014 

 

Ledamöter  

Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

Sonja Wenström SPF Sköndal 

  

Tjänstgörande ersättare  

Berit Johansson PRO Tallkrogen-Gubbängen 

  

Ersättare  

Sven Engström PRO Farsta centrum 

Christina Johansson SPF Farsta 

Ove Svensson SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Inger Sjöberg, ordförande PRO Farsta centrum 

Börje Törngren, ersättare PRO Sköndal 

  

Övriga  

Lars Jilmstad (M)   §§ 1-4 ordförande stadsdelsnämnden 

Gunnar Sandell (S)   §§ 1-4 vice ordförande stadsdelsnämnden 

Monica Lind verksamhetscontroller 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

Tjänstgörande vice ordförande Ledamot 
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§ 1  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 2  Val av justerare och tid för justering 

Till justerare utsågs tjänstgörande vice ordföranden Stig Åström 

och ledamoten Lilian Falkbäck. Justering sker onsdag 5 mars. 

 

§ 3  Anmälan av protokollet från förra mötet 

Protokollet från rådets möte den 27 januari 2014 anmäldes. 

Ersättaren Ove Svensson påtalade att skrivningen kring det 

trygghetsmöte han frågade om – se § 5, ärende 14 – var konstigt. 

Dels riktade sig det aktuella mötet till pensionärer och behövde 

alltså inte hållas på kvällstid för att passa de som arbetar dagtid, 

dels mindes han inte att det sades något vid förra mötet om att det 

är lättare att identifiera dåligt belysta utemiljöer på kvällstid (så 

som det står i protokollet). Förvaltningen lovade undersöka 

närmare och återkomma om trygghetsmötena. Med denna 

notering lades protokollet till handlingarna. 

 

§ 4  Dagens gäster 

Stadsdelsnämndens ordförande Lars Jilmstad (M) och vice 

ordförande Gunnar Sandell (S) besökte rådet och resonerade 

kring ett antal frågor som rådet tog upp.  

 

Samtalet kom att kretsa kring sprinklers och brandvarnare vid 

vård- och omsorgsboenden och i egna hem, behovet av fler 

lägenheter för pensionärer, önskemål om bättre städning av 

utemiljöer och tömning av papperskorgar i Gubbängen, 

installation av en stor klocka på torget i Farsta Centrum och av 

bokstäver på raderna med parkeringsplatser så att man hittar 

tillbaka till sin bil, problemet med det myckna och farliga 

cyklandet på fel ytor i Farsta Centrum, liksom problemet med de 

farliga reklamskyltarna som affärsidkarna ställer ut på 

trottoarerna trots att det är förbjudet (det senare lovade Lars och 

Gunnar att ta upp vid nästa möte med det lokala brottsföre-

byggande rådet, Brå), önskemålet att kunna spela boule inomhus 

vintertid och även önskemålet från boende i Hökarängen att få en 

ny boulebana istället för den som togs bort för något år sedan, 
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kravet på återinförande av avgiftsfri parkering vid Farsta sim- 

och idrottshall, planerna på en stadspark vid Farstaängen och 

avslutningsvis planer för bostadsbyggande och fler arbetsplatser. 

 

Rådet och nämndens presidium tackade varandra för ett intressant 

samtal. De båda gästerna uppmanade rådet att höra av sig när 

man har synpunkter och förslag. 

 

§ 5  Ärenden till nämndsammanträdet den 13 mars 

Ärende nr 2: Bemanningen vid Veckobo vård- och omsorgs-

boende – svar på skrivelse från (V) 

Ledamoten Sonja Wenström undrade om personalen får samma 

lön efter att ha gått ner till 87 procent av heltid. Förvaltningen 

svarade att så inte är fallet. 

 

Ärende nr 3: Snöröjningen i Farsta stadsdelsområde – svar på 

skrivelse från (V) 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 9: Så här tyckte de äldre om hemtjänsten i sitt 

servicehus 2013 – resultat från stadens brukarundersökning 

Ove Svensson konstaterade att resultatet är sämre än 2012 i alla 

gröna staplar och undrade vad de svarande är missnöjda med. 

Verksamhetscontroller Monika Lind betonade att när det är få 

svarande ger varje persons svar stort utslag. På fråga från 

ersättaren Christina Johansson om varför resultatet inte redovisas 

enhetsvis utan bara för de som fått sitt biståndsbeslut här i Farsta 

svarade förvaltningen att staden har valt att redovisa på det här 

sättet. Det är alltså viktigt att tänka på när man läser resultatet att 

det inte är ett betyg på hemtjänsten vid exempelvis Edö service-

hus som sådan utan bara visar vad de Farstabor som bor på Edö 

tycker. (På Edö bor ju även äldre från andra delar av staden, men 

vad de tycker redovisas inte i den här sammanställningen som 

gäller Farsta.) 

 

Ärende nr 16: Aktualitetsprövning av Stockholms översiktsplan – 

svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Rådet gjorde följande uttalade:  
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”Pensionärsrådet bör också vara delaktiga i planeringsskedet av 

Farsta. Staden får inte glömma bort den tidiga medborgar-

dialogen om staden ska lyckas genomföra översiktsplanen av 

Farsta. Pensionärsrådet, SPF och PRO kan och är tunga 

remissinstanser. Ovanstående besitter både kompetens och 

kunskap. Vi instämmer också i vikten med helhetssyn och 

planering på områdesnivå för att åstadkomma ett bra mark-

utnyttjande, att utforma ett Farsta som gör det möjligt för äldre att 

bo kvar och trivas i.” 

 

§ 6  Information från förvaltningen 

Följande två frågor från förra mötet besvarades av förvaltningen: 

 

 Varför generellt lägre verksamhetsbidrag 2014 än 2013, och 

varför högre belopp till en förening med färre medlemmar än 

till en förening med fler medlemmar? 

 

Bidraget är inte lägre generellt sett, bara lite omfördelat 

jämfört med förra året. Summan till pensionärsföreningarna 

är totalt sett densamma, men verksamhetsbidraget per 

medlem är lite lägre eftersom en del av totalsumman i år går 

till Frivillig väntjänst i form av aktivitetsbidrag. 

 

När det gäller frågan om större bidrag trots färre medlemmar 

visade det sig att det är PRO Sköndal, inte Farsta strand, som 

enligt uppgift har fått mer pengar än Tallkrogen-Gubbängen. 

Förvaltningen får därför undersöka på nytt och återkomma 

vid nästa möte. 

 

 Trafikkontorets upprustning av parkbänkarna i Farsta 

Centrum – vad händer? 

 

Förvaltningen har varit i kontakt med handläggare vid 

trafikkontoret som hälsar att kontoret planerar för en 

upprustning av bänkarna nu i vår. 

 

Balanslistan över rådets frågor, besök och liknande gicks igenom 

och uppdaterades – se bilaga. Beträffande verksamhetsbesök 
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genomförs ett sådant på Edö vård- och omsorgsboende i 

anslutning till rådets nästa möte den 7 april. Exakt tid och plats 

meddelas i kallelsen.  

 

§ 7  Övriga frågor  

Efter en fråga från Ove Svensson om lex Sarah-ärendena vid 

nämndens nästa sammanträde bestämdes att äldreomsorgens lex 

Sarah-utredare Monika Lind berättar mer om lex Sarah – syftet, 

rutinerna med mera – vid ett kommande sammanträde. 

 

§ 8  Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 

 


